
Οι φωτιές στη Ζάκυνθο και οι ακάλυπτες ζημιές στην 
παραγωγή και στο φυτικό κεφάλαιο. 
 
Η εκτεταμένη περιβαλλοντική και οικονομική καταστροφή που 
σημειώθηκε μόλις πριν λίγους μήνες στο νησί μας, μας θέτει όλους προ 

των ευθυνών μας, φορείς και πολίτες. 
 
Ερωτήματα που προκύπτουν: 
-΄Εχουμε θωρακίσει το χώρο μας επαρκώς; 

- Θέλουμε να το κάνουμε; 
- Ποιος ο ρόλος του ιδιότυπου ιδιοκτησιακού των Επτανήσων; 
- Ποιος ο ρόλος των φορέων του Δημοσίου; 
 

Το θέμα μου δεν είναι βέβαια αυτό. Αλλά δεν μπορώ να μην αναφερθώ 
σε ορισμένες «κτυπητές» παρατηρήσεις που εντοπίστηκαν στο κρίσιμο 
διάστημα. 
Υπήρξε αδυναμία της Πυροσβεστικής να αντιμετωπίσει πολλαπλά 

μέτωπα στο δασικό χώρο.  
 
Πυροσβέστες (πεζοπόρα τμήματα) και αξιωματικοί, δεν γνώριζαν πώς 
να κινηθούν στο βουνό, μιας και έχουν ανεπαρκέστατη εκπαίδευση για 

τέτοιες περιπτώσεις. Αντίθετα, έχουν ικανοποιητική εκπαίδευση για 
συμβάντα στον αστικό χώρο ( στα κτίρια). 
Οι μετακινήσεις Σωμάτων Πυροσβεστών από άλλους νομούς, είναι άνευ 
ουσίας. 

Αποδεικνύεται εντελώς λανθασμένη η απόφαση της κυβέρνησης να 
αφαιρέσει την αρμοδιότητα πυρόσβεσης από την έμπειρη Δασική 
Υπηρεσία και να την αναθέσει στην Πυροσβεστική. 
 

Πρέπει να υπάρχει αρκετός προβληματισμός για το κατά πόσο θα 
πρέπει η Πυροσβεστική Υπηρεσία να συνεχίσει να ασκεί αυτή την 
αρμοδιότητα.  
Η εμπειρία της Δασικής Υπηρεσίας είναι ανυπέρβλητη, αφού έχει πλήρη 

χαρτογράφηση του βουνού. 



Με πολύ μικρότερο οικονομικό κόστος και ανθρώπινο δυναμικό, 
κατάλληλα εκπαιδευμένο και τοποθετημένο στο βουνό, αντιμετωπίζει 
αποτελεσματικά την οποιαδήποτε εστία στο αρχικό στάδιο. 

Ετσι, γίνεται μη απαραίτητη η χρήση των εναέριων μέσων, εκτός 
ελαχίστων περιπτώσεων. 
Επιπλέον, εξοικονομούνται τεράστιοι οικονομικοί πόροι.  
 

Προτείνω λοιπόν, τη δημιουργία Ειδικού Σώματος Δασοπυρόσβεσης, 
ενταγμένο στην Δασική Υπηρεσία, με επιλογή ανδρών αποκλειστικά 
από Ειδικές Δυνάμεις του Στρατού, με βάση την εντοπιότητα και 
εκπαίδευση από το Πανεπιστήμιο Θεσσαλονίκης. 

 
Στις φωτιές της Ζακύνθου, δοκιμάστηκε σε πραγματικές συνθήκες η 
αποτελεσματικότητα της εφεύρεσης του Γιάννη Κριεκούκη: του 
μηχανήματος που ονομάζεται «Τυφώνας», το οποίο εξελίχθηκε χάρη 

στην επιμονή του ιδίου (πυροσβέστη άλλωστε) και με τη συμμετοχή του 
Πολυτεχνείου, αφήνοντας άριστες εντυπώσεις στην κατάσβεση, παρά 
την μη αποδοχή της Πυροσβεστικής Υπηρεσίας. 
 

Αξίζει πραγματικά, να προβούμε σε ενέργειες προώθησης αυτής της 
εφεύρεσης και εφαρμογής της. 
 
Οι φωτιές δε «επέλεξαν» τι να κάψουν και με τις εναλλαγές του ανέμου, 

έκαψαν εκτεταμένες εκτάσεις με καλλιέργειες, κυρίως ελιές, λιγότερα 
αμπέλια, μελίσσια, ζώα. 
 
Στα 35.000 στρ. που κάηκαν συνολικά, περιλαμβάνονται: 

15.000 στρ. δάσους, 
20.000 στρ. θαμνώδους έκτασης 
210 στρ. ελαιοδένδρων 
1.500 δένδρα ελιάς 

17 στρ. αμπελιών –σταφίδα 
 
Ένας μικρός αριθμός ζώων, περίπου : 



5 μοσχάρια 
25 αιγοπρόβατα 
50 κότες, κουνέλια 

120 κυψέλες 
3 κατοικία-μαγαζί 
Οδηγώντας στην απόγνωση μικροκληρούχους αγρότες και τις 
οικογένειές τους. 

 
Μπροστά στα μάτια όλων μας, αποκαλύφθηκε η γύμνια του 
Ασφαλιστικού φορέα των αγροτών. Μολονότι οι αγρότες υποχρεωτικά 
καταβάλλουν εισφορές κάλυψης ζημιών (δεν έχουν δυνατότητα 

εξαίρεσης, στερούμενοι βέβαια και των αντίστοιχων αποζημιώσεων). 
 
Οι εισφορές αυτές που διαρκώς και αυξάνονται είναι: 

- για τις ελιές καταβάλουν 4    ευρώ/στρ. 

- για τη σταφίδα                 9,56   «   /στρ. 
- για το αμπέλι «Παύλος»  15,84 «  /στρ.    
- για τον «Αυγουστιάτη»    21,8   «  /στρ.          

και την κρίσιμη στιγμή, μένουν ακάλυπτοι, γιατί ο ΕΛΓΑ απλά δεν 

προβλέπει καμιά αποζημίωση για τη φωτιά στα προϊόντα φυτικής 
παραγωγής και φυτικού κεφαλαίου, δηλ. τις ελιές, σταφίδες, αμπέλια, 
παρά μόνο για ζώα, μελίσσια, κ.λ.π. 
 

Το Περιφερειακό Συμβούλιο:  
- Εχει χρέος να ζητήσει ομόφωνα να συμπεριληφθεί στον κανονισμό του 
ΕΛΓΑ, η κάλυψη της φυτικής παραγωγής και φυτικού κεφαλαίου έναντι 
των πυρκαγιών. 

- Εχει χρέος να ζητήσει την πλήρη κάλυψη παραγωγής και κεφαλαίου. 
- Εχει χρέος να ζητήσει κάλυψη για τον συνταξιούχο αγρότη και τον 
ετεροεπαγγελματία αγρότη.  
- Εχει χρέος να ζητήσει την άμεση πληρωμή των ζημιών. 

Επίσης, γενναία αύξηση στις χρηματοδοτήσεις προς την πολιτική 
προστασία για την αντιμετώπιση εκτάκτων αναγκών. 
 



Ας αποτελέσει η απόφασή μας αυτή και η επιμονή μας, ουσιαστική 
πίεση προς την κυβέρνηση να κάνει δεκτή την ικανοποίηση ενός 
ουσιαστικού, δίκαιου αιτήματος του κόσμου της αγροτιάς. 

 
 
 
 

 
Ζάκυνθος 13-10-2017 
 
 
                                                                          Σιγούρος Τζώρτζης 
                                                                          Περιφερειακός Σύμβουλος 
 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 

 
 


